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Referat 

 
Forum: Udsatterådet  

 
Tid: 16.00 – 18.00  
Sted: Rådhuset – Blok A 2. sal, lokale 304 

Deltagere: Lisbeth Andersen, Camilla Lerking, Ulla Bektas, Berit Berrig og 
Helge Bo Jensen 
 

Afbud:  René Meyrowitsch, Jannie Hansen, Ingrid Branner, Karen 
Tobisch, Akhlaq Ahmad og Else Andersen 

Gæst(er): Paw Østergaard 

Referent Anne Cecilie Børgesen 
 
Referat af møde i Udsatterådet den 27. marts 2025 

Beslutningspunkter 

1. Godkendelse af referat og dagsorden (kl. 16.00 – 16.05) 
 

Sagsfremstilling: 

Endelig godkendelse af referat fra møde den 30. januar 2025, samt 
godkendelse af dagsorden til dette møde. 

Både referat og dagsorden blev godkendt.    

Bilag: 

Referat fra møde den 30. januar 2025 

2. Tema besøg af Formand fra Sundheds- og socialudvalget Paw 
Østergaard (16.05 – 17.00) 

Udsatterådet taler med Paw Østergaard om de sager der har været.  

Et af emnerne er ophold ved Føtex.  

På Kommunal Bestyrelsesmødet den 11. marts 2025, blev det vedtaget, at der 
skal ses på inddragelse af frivillig/sociale foreninger, som kan bistå med viden, 
og der skal sikres bruger-inddragelse fra brugerne af pladsen i arbejdet..  

Der står bænke på Materialegården, som kan sættes op. Bænkene kan først 
komme op, når har været involvering fra forvaltningen. Der er håb om, at 
processen vil være på plads inden sommerferien.  

Der har før været plinten, som blev fjernet fordi der skulle renoveres, og ikke 
fordi der var problemer med dem, som opholdt sig der.  

Politiet oplevede ikke problemer med de borgere, som opholdt sig der i 
dagtimerne, men de borgere, som opholdt sig der om aftenen.  

Der er tale om, at der skal laves et borgermøde, for at sikre, at alle kan blive 
hørt. Udsatterådet opfordres til, at tale for de borgere, som i dag bruger 
området, da de muligvis ikke selv vil møde op til borgermøde. Der opfordres 
også til, at tage en snak med de borgere, som bruger området, så de bliver 
inddraget i processen, og evt. tage dem med til mødet, og tale med bostøtter fra 
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Albertslund Kommune, som kan have noget viden.  Det er vigtigt, at borgerne 
bliver spurgt om hvad, de egentlig gerne vil have.   

Hjemløsestrategi har fyldt meget i Udsatterådet de sidste år. Der har været 
vendt mange forskellige emner, og der har været gode oplæg.  

Udsatterådet er inviteret til Slagelse, for at se deres skæve boliger. Det skal de 
den 11. april 2025.  

Udsatterådet skal have punktet på til det næste møde i Udsatterådet. 

Paw spurgte om Udsatterådet har en holdning til, om det skal være Albertslund 
Kommune, som står for de skæve boliger, eller om det kan være ex. Kirkens 
Korshær.  

Lisbeth spurgte om hvad det betyder i forhold til de seks boliger, som vi allerede 
har i dag. Det betyder ikke noget for de seks boliger vi har i dag, det vil stadig 
være Albertslund Kommune, som står for dem. Det vil stadig være Albertslund 
Kommune, som skal yde bostøtten i selvom det ikke er Albertslund Kommune, 
som står for driften af de skæve boliger.  

Hvis det er en ekstern som står for det, laver Albertslund Kommune en drift 
aftale med dem, som bygger de skæve boliger.  

Udsatterådet arbejder ikke længere med Sociale frikort. Der er en oplevelse af, 
at både bostøtter, og Jobcenter er opmærksomme på at gøre reklame for det. 

D er en oplevelse af, at det er svært at slippe igennem nåleøjet til 
socialtandplejen.  Berit gjorde opmærksom på en ny aftale for mennesker med 
svær psykisk sygdom, hvor den kan få tilskud til tandpleje. Berit undersøger det 
nærmere.  

Ny aftale: Mennesker med svær psykisk sygdom kan få tilskud til tandpleje | 
Indenrigs- og Sundhedsministeriet 

Der har været projekter med morgenmad på to skoler, det har været en succes, 
men projektet stopper nu. Det har givet en opmærksomhed på, at der er mange 
børn, som ikke får morgenmad hjemme. Det vil være en god idé, hvis 
Udsatterådet kan få en status på projektet, og sende til Børne- og 
Skoleudvalget. Det skal tages på til næste møde i Udsatterådet. 

Det er vigtigt, at have en opmærksomhed på de unge, som har været i 
efterværn, eller familiepleje, så de ikke lander mellem to stole. De hører ikke til i 
Børne- og Skoleudvalget eller Social- og Sundhedsudvalget. 

Paw vil gerne have, at Udsatterådet taler om hvad vi gør bedst for de psykisk 
syge borgere i Albertslund Kommune. Giver det mening, at der måske komme 
en psykiatrisk pårørenderådgiver. 

Al forskning og undersøgelse viser, at jo tidligere indsats, jo bedre klarer 
borgeren sig. Det er vigtigt, at borgeren selv er med hele vejen.  

Det er også vigtigt at skelne mellem de borgere, som selv henvender sig, og de 
borgere, som måske ikke selv har sygdomsindsigt, og bliver hjulpet til at søge 
hjælp. De skal hjælpes på forskellige måder.  

Rusmiddelcenteret i Albertslund Kommune kan måske fange nogle af de 
borgere, som ikke selv kan søge hjælp, og hjælpe dem videre i systemet.  

Kan Udsatterådet gøre noget omkring de praktiserende læger? Måske invitere 
dem til et møde, hvor de kan fortælle omkring psykiatri, og vejen i systemet. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.ism.dk%2Fnyheder%2F2024%2Fnovember%2Fny-aftale-mennesker-med-svaer-psykisk-sygdom-kan-faa-tilskud-til-tandpleje&data=05%7C02%7C%7Cb6541e81d63d4dfbc1b608dd6d49cec6%7C584b4490175146b5854b79e445ca4387%7C1%7C0%7C638786885940380489%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=KqRIg43qPFjmJH%2Fmv0ecGNnb7QpYSJ27d%2F8m7Ed8KnE%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.ism.dk%2Fnyheder%2F2024%2Fnovember%2Fny-aftale-mennesker-med-svaer-psykisk-sygdom-kan-faa-tilskud-til-tandpleje&data=05%7C02%7C%7Cb6541e81d63d4dfbc1b608dd6d49cec6%7C584b4490175146b5854b79e445ca4387%7C1%7C0%7C638786885940380489%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=KqRIg43qPFjmJH%2Fmv0ecGNnb7QpYSJ27d%2F8m7Ed8KnE%3D&reserved=0
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3. Nærmeste fremtid og møder (17.00 – 17.15) 

1. april fra kl. 16-17 er der møde om kommunikation.  

Mødet omhandler hvordan Udsatterådet kan bruge kommunens 
kommunikationskanaler. 

Debatmøde 3. april 2025, vi skal finde ud af hvem fra udsatterådet, som 
deltager, og hvem som deltager i planlægning.  

Else, Karen, Lisbeth, Ulla og Berit deltager i mødet. 

7. april har rådene fællesmøde i Sundhedshuset, hvor der er opfølgning på 
budgetmødet den 25. marts 2025. 

Den 8. april er der årets første bydelsmøde. 

11. april er der tur til Slagelse for at se de Skæve boliger. Der er afgange fra 
Albertslund Rådhus kl. 12.30. 

22. april er der møde mellem Social- og sundhedsrådet og udsatterådet mellem 
17 og 17.30. 

Sagsfremstilling: 

Udsatterådet taler om møderne, og om hvem der deltager i hvilke. 

 

Orienteringspunkter 

4. Orientering om møde mellem borgmester, formænd og rådene (17.15 – 
17.20) 

Sagsfremstilling: 

Der bliver orienteret om de møder, som repræsentanter fra Udsatterådet, har 
deltaget i.  

Man er i råd og nævn blevet enige om, at arbejde mere sammen, så der ikke 
opstår misforståelser, og sikre at man får den korrekte information til den rette 
tid. 

Der er en oplevelse af, at Udsatterådet bliver hørt. 

Bilag: 

5. Orientering om Albertslund Kommunes høringssvar til psykiatriplan for 
2025 og frem (Kl. 17.20 – 17.25) 

Sagsfremstilling: 

Udsatterådet drøfter det høringssvar, som er udarbejdet. 

Udsatterådet følger løbende op på Sundhedsreformen.  

Bilag: 

Albertslund Kommunes høringssvar til Psykiatriplan 2025 og frem. 

6. Udsatterådets økonomi (Kl. 17.25 – 17.30) 

Sagsfremstilling: 

Der gives kort status på hvad Udsatterådet har brugt penge på indtil nu. 
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Der er indtil videre brugt ca. 4.200. Pengene er brugt på forplejning og Hus 
Forbi 

7. Kort orientering fra medlemmer af Udsatterådet (kl. 17.30 - 17.40) 

Sagsfremstilling: 

Udsatterådets medlemmer har mulighed for at give en kort orientering om 
relevante emner – eksempelvis; 

• Informationer fra deltagelse i konferencer, arrangementer, møder o.lign. 
• Har man læst/hørt noget relevant? 
• Har man udtalt sig om noget? 

 

Der var en del, som deltog i mødet omkring Ensomme Unge, det var en stor 
succes.  

Udsatterådet overvejer om de vil foreslå, at der bliver holdt foredrag for alle 8. 
og 9. klasser omkring ensomhed. 

Albertslund var samlet mod unges ensomhed den 6. marts | Albertslund 
Kommune 

 
8. Formanden orienterer kort (17.40 – 17.50) 

Sagsfremstilling: 

Formanden orienterer kort om eventuelle relevante punkter – herunder; 

Møde den 15. maj 2025: Hjemtagelse / støtte til borgere med ADHD + 
planlægning af efterår. Hjemløshed + skæve boliger. 

Udsatterådet vil gerne høre om, hvordan det er gået med de borgere, som er 
hjemtaget borgere fra både ekstern leverandør, og de borgere som er 
hjemtaget fra botilbud.  

Berit inviterer en bostøtte og en fra hjemmeplejen til at komme og fortælle. 

Tanja Thor Møller, afdelingschef for ÆSS kommer kl. 17, og hilser på 
Udsatterådet 

Status omkring projekt morgenmad på skoler. 

De skæve boliger i Albertslund Kommune. 

9. Eventuelt (17.50 – 18.00) 

Anne, sekretær, oplyste, at hun stopper i Albertslund Kommune med udgangen 
af april, og der derfor kommer en ny sekretær for Udsatterådet. 

 

https://albertslund.dk/nyheder/2024-25/albertslund-mod-unges-ensomhed
https://albertslund.dk/nyheder/2024-25/albertslund-mod-unges-ensomhed
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